

W2 Professur für Transregional Museum and Heritage Studies (w/m/d)

Die Universität zu Köln ist eine der größten und forschungstärksten Hochschulen Deutschlands mit einem vielfältigen Fächerangebot. Sie bietet mit ihren sechs Fakultäten und ihren interfakultären Zentren ein breites Spektrum wissenschaftlicher Disziplinen und international herausragender Profildbereiche.

An der Philosophischen Fakultät der Universität zu Köln ist zum nächstmöglichen Zeitpunkt eine W2-Professur für *Transregional Museum and Heritage Studies* zu besetzen.

IHRE AUFGABEN

Der Stelleninhaber bzw. die Stelleninhaberin entwickelt das Forschungsfeld *Transregional Museum and Heritage Studies* an der Universität zu Köln im Austausch mit bestehenden Forschungsschwerpunkten im Themenbereich *Museum and Heritage Studies*. Mit der Professur ist die Entwicklung und Leitung eines interdisziplinären M.A. Studiengangs *Transregional Museum and Heritage Studies* verbunden. Die aktive Mitgestaltung aktueller Debatten und Forschungsinitiativen im Sinne der *public humanities* wird erwartet. Eine Mitarbeit am Global South Studies Center der Philosophischen Fakultät wird vorausgesetzt, die Konzeption einschlägiger Forschungsprojekte sowie die regionale, überregionale und internationale Kooperation mit Museen und Sammlungen wird erwartet. Erwünscht ist der systematische Ausbau nationaler und internationaler wissenschaftlicher Kooperationen und eine forschungsbasierte Zusammenarbeit mit internationalen Organisationen im Bereich des Kulturerbeschutzes.

IHR PROFIL

Zur Besetzung dieser Schnittstellenprofessur wird eine international ausgewiesene Wissenschaftler*innenpersönlichkeit gesucht, die in Forschung und Lehre eine Brücke zwischen den bereits bestehenden Forschungsschwerpunkten im Themenbereich *Museum and Heritage Studies* an der UzK schlagen kann und einen im Bereich der postkolonialen Theoriebildung und globalen Verflechtungsgeschichte akzentuierten Forschungsschwerpunkt vorweist. Erfahrungen im Bereich der Drittmittelakquise und erfolgreich durchgeführte Kooperationen im Bereich der Sammlungsforschung und/oder Ausstellungsgestaltung und Wissensvermittlung werden vorausgesetzt. Weiter vorausgesetzt werden methodische Kompetenzen, insbesondere in qualitativen empirischen Methoden.

WIR BIETEN IHNEN

Die Universität zu Köln bietet Ihnen ein exzellentes wissenschaftliches Umfeld, vielfältige Angebote zur professionellen Personalentwicklung sowie Unterstützung für Dual Career-Paare und bei der Vereinbarkeit von Familie und Beruf.

Die Professur ist zum 01.10.2023 in Vollzeit zu besetzen. Es gelten die Einstellungs Voraussetzungen des § 36 Hochschulgesetz NRW. Das Lehrdeputat umfasst in der Regel neun Semesterwochenstunden.

Die Universität zu Köln fördert Chancengerechtigkeit und Vielfalt. Wissenschaftlerinnen sind besonders zur Bewerbung eingeladen und werden nach Maßgabe des LGG NRW bevorzugt berücksichtigt. Bewerbungen von Wissenschaftler*innen mit Schwerbehinderung und ihnen Gleichgestellten sind ebenfalls ausdrücklich erwünscht.

Bitte richten Sie Ihre Bewerbung mit den üblichen Unterlagen (Lebenslauf, Schriften- und Lehrveranstaltungsverzeichnis, Lehr- und Evaluationsergebnisse (falls vorhanden), Urkunden über akademische Prüfungen und Ernennungen) bis zum 20.02.2023 über das Berufungsportal der Universität zu Köln (<https://berufungen.uni-koeln.de>) an den Dekan der Philosophischen Fakultät. Bitte reichen Sie ebenfalls bis zu drei aus Ihrer Sicht für die Professur aussagefähige Schriften in einzelnen PDF-Dateien ein.

Professorship in Transregional Museum and Heritage Studies (W2) (f/m/d)

The University of Cologne is one of the oldest and largest universities in Germany. With its six Faculties covering a broad spectrum of disciplines and its internationally outstanding research profile areas, it enjoys an excellent reputation for its academic achievements and high standards of undergraduate and graduate education.

The Faculty of Arts and Humanities of the University of Cologne advertises a senior professorship (W2) in Transregional Museum and Heritage Studies.

YOUR TASKS

The successful candidate develops the field of Transregional Museum and Heritage Studies in cooperation with existing institutions and projects at the University of Cologne. He or she will design and coordinate a new interdisciplinary M.A. degree "Transregional Museum and Heritage Studies". Cooperation with the Global South Study Center of the Faculty of Arts and Humanities is a requirement. The candidate is expected to implement third-party research projects and engage with joint research activities of the Faculty. He or she cooperates with museums and collections at a regional, national and international level. The ideal candidate will extend the range of national and international research collaborations, including with institutions focussed on the conservation and protection of heritage. He or she contributes to public debates and research initiatives in Museum and Heritage Studies.

YOUR PROFILE

We are seeking an internationally recognized academic personality who demonstrates an ability to channel ongoing research and teaching initiatives at the University of Cologne in the field of Museum and Heritage Studies. The research profile of the successful candidate combines Museum and Heritage Studies with postcolonial theories and perspectives of entangled history, developed from the global south. The successful candidate has competence in qualitative empirical methods. He or she has expertise in the acquisition of third party funding and demonstrates successful cooperation with collections, exhibition halls and/or outreach initiatives.

OUR OFFER

The University of Cologne provides a stimulating academic environment with a wide range of career development opportunities as well as support services for dual career couples and family-friendly working conditions.

The position is available as of 1st October 2023. Formal requirements are detailed in Section 36 of the Higher Education Act of North Rhine-Westphalia (Hochschulgesetz – HG NRW). As a rule, the teaching load comprises nine semester hours per week (i.e., two hours per week is one 90-minute course per semester).

The University of Cologne is committed to equal opportunities and diversity. Women are especially encouraged to apply and will be considered preferentially in accordance with the Equal Opportunities Act of North Rhine-Westphalia (Landesgleichstellungsgesetz – LGG NRW). We also expressly welcome applications from people with disabilities / special needs or of equal status.

Applicants should submit their documents (CV, list of publications, list of taught courses, teaching evaluations (if available), and copies of official certificates) to the Dean of the Faculty of Arts and Humanities at the University of Cologne by 20 February 2023 via the University of Cologne's Academic Job Portal (<https://professorships.uni-koeln.de>). Please, submit also in individual PDF files up to three publications which you consider relevant to the professorship.